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Referat		

Generalforsamling	i	grundejerforeningen	Vesterled		
Den	20.	maj	2015	 

1. Generalforsamlingens deltagere spiser sammen inden mødet starter. 

2. Kl. 19.30 kalder formanden til orden og indleder den egentlige generalforsamling. 

3. Dagsordenen præsenteres. 

4. Valg af dirigent som, ikke uventet, bliver næstformand Gunnar og referent Helle‐ også fra bestyrelsen. 
Dirigenten konstaterer, at forsamlingen er lovligt indkaldt.  

5. Formandens beretning – som indledes med, at beklage at der ikke er nogen  ”underholder” til dette 
møde – til gengæld er beretningen det længere… Referat og beretning vil kunne hentes på foreningens 
hjemmeside www.vesterled.net  

Der har været afholdt 3 bestyrelsesmøder og diverse ”sømøder” i det forgangne år. 

Der er gennemført mange forskellige projekter i årets løb: Ved søområdet er der bl.a. blevet ryddet op i 
krat og uønskede vækster og udført pleje i almindelighed, kørt grus ud, samt plantning af nye træer. 

Svaner, ænder og blishøns trives ikke så godt ved søen – det er mink og krager som tager æggene, og så er 
der også rotter. Desværre er der også kommet grafitti. 

Kommunen er i gang med asfaltarbejde på Sortemosevej (arbejdet er færdiggjort i skrivende stund), og 
formanden bearbejder kommunen, til også at skifte ødelagte fortovsfliser. 

Desværre køres der alt for hurtigt i området – omtal det gerne for dine naboer så vi kan inspirere hinanden 
til at få et mere trafiksikkert område, i sidste instans kan man investere i bump. 

Formanden ønsker at inddrage ”urskoven” som er et stykke jord langs med åen, efter bommene og 
overtage arealet fra kommunen. Stykket kan evt. bruges til aktivt, rekreativt område. 

Fiskere udgør et problem i forhold til, at de smider foder i søen. Det ødelægger økobalancen, og de 
”camperer” i flere dage og efterlader skrald og ”toilethuller”. Der bliver opsat skilte med campering forbudt 
på de allerede eksisterende pæle i området. Det giver i hvert fald hjemmel til at påtale overfor 
”campisterne” at de ikke er ønsket. Det er naturligvis stadig tilladt at ”hyggefiske” for områdets beboere. 

”Kloaksagen” omkring opgravning og nedlægning af ny kloakering er undersøgt til bunds og konklusionen 
er, at det er uhensigtsmæssigt udført og dermed er blevet unødigt dyrt. Cowi har givet deres vurdering og 
konkluderer, at der ikke kan gøres krav på tilbagebetaling. 

Lidt fra Herlev generelt: Handlen i Herlev er delt i 3 og det er en udfordring at få det til at hænge sammen. 
Det nye center på Disagrunden kommer til at hedde BIG. På posthusgrunden bliver der bygget et nyt hus – 
følg projektet på Herlev kommunes hjemmeside. Hospitalet er under ombygning med forandring af 
tilkørselsveje m.v. Den gamle Herlev Skole er overtaget af en entreprenør som er i gang med 
nedrivning/nybygning. Letbanen etableres fra Lyngby til Ishøj langs Ring3 med (måske) 4 stop i Herlev. 
Krydset ved Nordbuen ændres. Trafiksikkerhedsplan for Herlev Kommune er til høring pt. med forslag om 
nedsat hastighed i kommunen generelt. Kommunen har også en kulturkalender med alverdens aktiviteter i 
kommunen. Læs mere på www.herlev.dk 

HJORTESPRING HERLEV
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Økonomi i kommunen berøres kort. En enkelt udgift er undersøgt nærmere: ESCO som er et projekt om 
energibesparelse i kommunen.  En regional sti ser ud til at blive gennemført (omsider)  ‐ er det regionen 
eller kommunen der skal bekoste det? Det vides ikke. 

Et par luftfotos vises frem.  www.vesterled.net og foreningens Facebookside nævnes – er du på Facebook 
til find foreningens side og tilmeld dig – bidrag gerne med oplevelser, fotos, begivenheder fra vores 
område. 

Planche ved søen vises og gennemgås kort. Skanner man QR koder kommer man direkte til hjemmeside. 

Det anbefales at tilmelde sig ”nabohjælp” https://din.xn‐‐nabohjlp‐o0a.dk/account/signup  som er en gratis 
ordning, hvor man kan invitere udvalgte naboer til at se efter sit hus når man er bortrejst. 

Malene organiserer loppemarked  den 14/6 – mere info kommer. (Har i skrivende stund været afholdt) 

Der skal (igen) grus på stien, skuret skal vedligeholdes og have en gang træbeskyttelse – frivillige er 
velkomne, trappen ml. Åfaldet 20/22 skal ordnes. Ingen parkdag i år.  

Venligst overhold tiderne for græsslåning og andre larmende haveredskaber – INGEN maskiner efter kl. 12 i 
weekenden – lad os give plads til, at vi kan nyde naturens egne lyde. 

Tak til fastelavnsudvalget. Imponerende, at samle så mange beboere og til så rimelig en pris. Tak for 
bålpasning til Skt. Hans.  

Spørgsmål/kommentarer fra forsamlingen:  

Mette har iagttaget, at skummet i søen måske kan komme fra en lille gård med heste i nærheden i 
mosen. Det undersøges nærmere 

Hvad er wetland: et bassin med underlag, som opsamler vejaffald inden det kommer i søen. 

Privatisering af veje, nogle ”rygter”? Der har været lidt oppe at vende i musikkvarteret, men det ser pt 
ud til at være lagt til ro igen. 

Mindre diskussion om, hvorvidt det er en god ide at området, tidligere omtalt som ”Junglen”, bør 
anskaffes eller ej. Der er forslag om en afstemning om, hvorvidt den skal anskaffes eller ej. Bliver det 
aktuelt, bliver det stillet som forslag til næste generalforsamling. 

Snak om Nabohjælp. Det forklares, at det er et lukket forum, som kun er tilgængeligt for dem man 
personligt inviterer. Skilt om nabohjælp kunne sættes op ved indkørsel til området. Der skal gives 
tilladelse af kommunen om de må sættes deres standere.  

Meget mørk sti om søen – er der mulighed for lidt belysning? Dialog er i gang med borgmesteren, men 
det involverer private grunde og anden kommune, hvilket gør det lidt mere kompliceret, men der 
arbejdes videre med sagen. 

Meningsudveksling om evt. nyplantning af alt det der er fjernet. Hvad er planen for søområdet? Henrik 
fra bestyresen svarer, hvilke overvejelser bestyrelsen også gør sig i forhold til naturlig vegetation og 
biodiversitet kontra parklignende område. Der er en undersøgelse i gang om selve vandkvaliteten. 
Invasive arter holdes nede, og vi vil gerne skabe et miljø for forskellige smådyr. Der er en vis ekspertise 
til stede i forhold til, hvilken type natur vi ønsker i området. Det er vigtigt, at tage hensyn til de 
forskellige ”typer” af beboere – der skal være plads til børns fiskeri, og anden aktivitet omkring søen. 
Fiskeri forbudt er ikke møntet på beboerne.  

Beretningen godkendes af forsamlingen. 
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7. Regnskab. Det er sendt ud sammen med indkaldelsen. De 104 medlemmer har i alt indbetalt 52.000 kr.  
Der er brugt lidt mere, end der er tjent. Den største udgift er til vedligeholdelse af fællesarealet. Der er 
investeret en del og der er pæne aktiver. Mht. udgiften til grus dækkes en mindre del af Hækmosen. 

Ingen aktiviteter i søregnskabet i det forgangne år. 

Regnskabet godkendes af forsamlingen. 

8. Indkomne forslag – 2 forslag er indkommet, men de kan ikke behandles retmæssigt, da de ikke er 
modtaget hos bestyrelsen i tide. Forslagene kan diskuteres under punktet eventuelt. 
(Til brug for fremtidige forslag kommer her relevant uddrag af vedtægterne: 

 Forslag, der ønskes behandlet på den ordinære 
generalforsamling, skal være foreningen i hænde senest den 
15. april.Såfremt forslagsstilleren ikke giver møde ved 
generalforsamlingen, kan forslagetafvises.)  

 
9. Valg til bestyrelsen.  

 Svend Aage genvælges (under lettere protest, ønsker at fratræde posten) 

 Medlemmer Gunnar og Helle genvælges. 

 1. suppleant Flemming villig til genvalg – og vælges. 

 2. suppleant Niels giver gerne videre til yngre kræfter. Morten Skov Madsen som netop har købt 
hus på Kringholmen stiller op og vælges: Morten ønsker at blive indkaldt og deltage i 
bestyrelsesmøder. Vi ønsker velkommen til området, og naturligvis til møderne. 
 

10. Valg af revisorer: 

 Finn og Marianne – genvælges 

 Supp for revisorer – Nuværende ikke til stede. Mette, Åfaldet 20 vælges 

11. Eventuelt. 

Bålpassere til Skt. Hans: Torben og Keld melder sig igen. 
Fastelavn: Malene og Britt melder sig igen. 

Forslag om nedsættelse af kontingent.  
Svar: Holdning i foreningen er, at der ikke skal spares op, men der skal på den anden side være lidt i banken 
til fremtidige/uforudsete udgifter. Hvis vi på et tidspunkt ikke har frivillige der brænder for at holde 
området skal der købes arbejdskraft, hvilket formentlig vil koste en del. De aktiver der er i dag, er ikke i 
rede penge, men i forskellige investeringer. Kassererens holdning er, at beholde det nuværende kontingent.  

Ønskes forslaget fastholdt skal det fremsættes for bestyrelsen inden 15/4 2016 i henhold til vedtægterne. 

Lokalforeninger sidder med en masse erfaringer – hvordan give det videre til nye medlemmer så vi sikrer 
en foryngelse? 
Svar: Børnefamilier kan have svært ved at deltage i generalforsamlingen pga. tidspunktet og det overvejes 
bl.a. at på dette, evt. til en søndagsbrunch. En foryngelse af foreningslivet er meget velkommen. Der er stor 
tilbageholdenhed fra folk i at engagere sig – nye tiltag er der altid mulighed for – bestyrelsen giver gerne 
tilskud til forskellige enkeltstående arrangementer for områdets beboere. 

	

Mødet	afsluttes.	Tak	for	engageret	deltagelse.	

	



Generalforsamling 2015    4 
 

Bilag:	
Oversigt	over	bestyrelsen	pr.	maj	2015	

	

	

	

	

	

	

Bestyrelsens	medlemmer	m.v.	pr.	maj	2015	
	

Formand Sv. Aage Eeg Åfaldet 52 44989785 28774232 sae@mail.dk 

Næstformand Gunnar Olsen Kringholmen 9 44442635 
 

gpolsen@gmail.com 

Kasserer Lars Eriksen Åfaldet 14 44440071 61609071 larseriksen_dk@yahoo.dk 

Sekretær Helle Charlotte Lohse Åfaldet 26 44444795 23426748 helleclohse@gmail.com 

Bestyrelsesmedlem Malene Schjerbeck Andersen Åfaldet 22 44985800 61785800 malene@schjerbeck.dk 

Bestyrelsesmedlem Poul Bastholm Åfaldet 31 44441545 24643927 Bp.bastholm@mail.tele.dk 

Bestyrelsesmedlem Henrik Gretoft Åfaldet 40 39901250 
 

hg@buf.kk.dk 

      

1. Suppleant Flemming Kolding Jensen Åfaldet 11 
 

24211660 fkj@nohau.dk 

2. Suppleant Morten Skov Madsen Kringholmen 12  31158433 Morten.gorm.madsen@gmail.dk  

            

Revisor Finn Jensen Åfaldet 30 44532323 
 

alfagrafik@mail.dk 

Revisor Marianne Astrup Jensen  Åfaldet 11 
 

24681833 marianne@jensenfritid.dk  

             

1. Revisor suppl. Preben Hammering Kringholmen 16 44987120 
  

2.Revisor suppl. Mette Jacobsen Åfaldet 20    

            

Fastelavnsudvalg Britt Korsholm Åfaldet 44 44446762 
 

Britt.Korsholm@kcc.com 

Fastelavnsudvalg Malene Schjerbeck Andersen Åfaldet 22 44985800 61785800 malene@schjerbeck.dk 


